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El gobierno se enfrenta a un déficit de 12 millones euros con el objetivo de salvar 
los servicios públicos   ·  Hasta 500 euros de bonificación en el IBI para familias 
numerosas y monoparentales  ·  Rebuig frontal de l’Ajuntament a la proposta d’ús 
de pistes independents de l’aeroport  ·  La Casa d’Oficis de Vista Alegre cumple 10 
años  ·   La Policía Local vigila l’ús correcte dels patinets elèctrics 
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El Castell

Mobles i restes de poda
Barri Net: recollida per barri
Consulti quin dia toca a la seva 
adreça

Deixi els trastos i restes de jardineria a la porta de 
casa, de 21 a 23h

Els diumenges
Montmar Alt (d’av. Diagonal en amunt), Canyars i 
El Castell Baix (de c. Doctor Marañon en avall).

Els dilluns
Bellamar, Montmar Baix (de l’av. Diagonal en 
avall) i Centre.

Els dimarts
Poal, Baixador, Can Roca i Muntanyeta
Els dimecres
Les Botigues, Can Bou, Granvia Mar, Mar-i-Sol, 
Zona Universitària, Camí Ral, El Castell Alt (de 
l’av. Doctor Marañón en amunt) i Lluminetes 
Oest (fins al carrer 6).

Els dijous
La Pineda, Lluminetes Est (fins al carrer 6) i Vista 
Alegre.

Serveis Sanitaris
Cita prèvia (metges de capçalera i pediatria).
Telèfon per als dos ambulatoris 902 111 444

Centre d’Atenció Primària ABS Can Bou
Carrer Sevilla - av. Màlaga. Tel 93 665 55 59

Centre d’Atenció Primària ABS El Castell
Carrer Dr. Marañón. Tel. 93 636 66 60

Minideixalleries
Consulti els horaris de les 
minideixalleries per barris

Dipòsit legal: DL B-38.424-1979
D’aquesta revista se n’editen 27.000 exemplars. Es distribueixen gratuïtament a 
totes les llars de Castelldefels. Si algú no la rep per la circumstància que sigui pot 
comunicar-ho a la Secció municipal de Comunicació i Imatge.

Tel. 93 665 11 50 /elcastell@castelldefels.org

Tren
Consulti els horaris a 902 240 202
rodaliescatalunya.cat / renfe.es

Bus
Consulti els horaris a 902 023 393
ambmobilitat.cat

Farmàcies de guàrdia

Deixalleria Municipal
Carretera de la Sentiu, 19
De dilluns a divendres de 9 a 19h
Dissabtes de 9h a 14.30h
Festius: tancat

Serveis



Un més a Castelldefels

Por responsabilidad política

Castelldefels.org

Manu Reyes  
Alcalde de Castelldefels  

[PP]

alcalde@castelldefels.org
Whatsapp: 600 929 600

Ya hace cuatro meses que conseguimos el cambio para el 
Ayuntamiento de Castelldefels, cuatro meses de intenso trabajo en 
el que nos hemos encontrado con algunas dificultades, pero siempre 
afrontándolas desde la responsabilidad y la entrega de un equipo de 
gobierno ilusionado en mejorar tu calidad de vida y la del resto de 
vecinos. 
Cuatro meses en los que hemos afrontado un contexto económico 
mucho peor del que podíamos imaginar: Un déficit de 12 millones 
de euros, heredado de la legislatura anterior, que nos obliga a tomar 
decisiones urgentes a fin de ajustar el desequilibrio actual entre 
ingresos y gastos. Asumimos esta circunstancia con responsabilidad 
y un claro ejemplo es la reducción de un 28% de la subvención que 
recibimos los grupos políticos representados en el consistorio, la 
reducción de un 42% del número de asesores con respecto al equipo 
de gobierno anterior, la rebaja de nuestra remuneración como repre-
sentantes públicos o la reducción sustancial del presupuesto en áreas 
como comunicación, fiestas o alcaldía, entre muchas otras medidas 
de contención del gasto.
Desde el equipo de gobierno estamos centrados en paliar las dificul-
tades económicas que sufre el Ayuntamiento al que nos debemos 
como servidores públicos, que nos obligan haciendo un ejercicio de 
responsabilidad política, muy a nuestro pesar, a ajustar los impuestos 
municipales. Ejercicio que se negó a hacer con anterioridad el equipo 
de gobierno saliente por motivos claramente electorales, llevando las 
arcas públicas a una situación de extrema urgencia y que nos hace 
entender que ahora la prioridad es garantizar con la máxima calidad 
los servicios esenciales a la ciudadanía, por encima de cualquier otra 
cuestión. Sin embargo, las consecuencias para el vecino podrían haber 
sido mucho peores, ya que gracias a un arduo trabajo de optimización 
y contención del gasto hemos conseguido reducir muy sustancial-
mente la subida impositiva que proyectaba el gobierno anterior, así 
como bonificar el IBI de las familias numerosas y monoparentales y el 
80% de bonificación para aquellas familias que necesiten un ascensor 
o rampa de accesibilidad en sus viviendas.
La economía de una ayuntamiento no difiere de la de una familia, uno 
no puede estirar más el brazo que la manga y si lo hace tarde o tempra-
no llegará el día que tocará pagar la cuenta, es por ello mi compromiso 
y el de todo el equipo de gobierno de no cometer los mismos errores de 
nuestros antecesores y  gestionar el dinero de todos como se gestiona 
el de una familia, preocupándonos no sólo por el hoy si no también por 
el futuro de nuestros hijos y nietos. 
Como Alcalde soy muy consciente de la dificultad del momento y de 
lo mucho que se ha encarecido la vida, pero no voy a desfallecer en mi 
determinación de devolver nuestra ciudad al rumbo que todos quere-
mos, el del sentido común. Y como único fin, tu bienestar y el del resto 
de vecinos. 
Contigo, juntos lo conseguiremos.

3

“L’economia d’un ajuntament no difereix de la d’una 
família, no es pot estirar més el braç que la màniga i 
si ho fa tard o d’hora arribarà el dia que tocarà pagar 
el compte. És per això el meu compromís i el de tot 
l’equip govern de no cometre els mateixos errors 
dels nostres antecessors i gestionar els diners de 
tots com es gestiona els d’una família”
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Medidas urgentes: Optimización de gastos
Dada “la extrema dificultad” de la 
situación económica, el actual equipo de 
gobierno ha tomado medidas urgentes 
a fin de “reconducir un incremento de 
gasto desvocado que ya a día de hoy 
supone un grave riesgo en el corto plazo 
para el mantenimiento de los servicios 
públicos municipales”, indica la concejal 
de Hacienda. Corona asegura que “a fín 
de contener la hemorragia, se ha optado 
por una contundente supresión de gastos 
superfluos tales como la publicidad 
institucional, entre otros”.

El gobierno se enfrenta a un déficit 
de 12 millones euros con el 

objetivo de salvar los servicios públicos

La situación económica del 
Ayuntamiento se ha convertido en el 
principal reto del actual equipo de 
gobierno. Un presupuesto prorrogado 
en 2023 “que dejó como herencia el 
gobierno saliente y que no se ajustaba 
a la realidad de los ingresos y gastos 
municipales: No se le repercutió el
incremento del IPC, ni tampoco una
bajada del 40% de los ingresos por
plusvalía (el Ayuntamiento dejó de 
ingresar 4 millones anuales) fruto del 
Decreto-ley 26/2021 aprobado por el 
Gobierno de España”, señala la conce-
jal de Hacienda y Gestión Económica y 
Financiera, Cristina Corona. El gobier-
no municipal anterior, “evitó verse 

El actual equipo de gobierno 
se encuentra un desequilibrio 
entre los gastos municipales, 
89 millones de €, y los 
ingresos 77 millones
de €; es decir, se gastan 12
millones más de los que se 
ingresan, una situación que, 
según señala el gobierno 
municipal, “pone en riesgo 
los servicios públicos 
municipales”.

remanente) que en cuestión de meses 
ha pasado de 13 millones de euros a 4”, 
sostiene la responsable de Hacienda.
Asimismo Corona indica que en el 
último tramo del mandato anterior, 
previo a la convocatoria electoral, se 
pusieron en marcha nuevos servicios 
municipales “sin contar con una 
dotación presupuestaria planificada 

en la obligación de tomar medidas 
con el fin de equilibrar las cuentas, 
buscando una mayoría plenaria o 
bien mediante la aplicación de la Ley 
Orgánica 5/1985, que permite la vincu-
lación de la aprobación de las mismas 
a una moción de confianza, y prefirió 
ir tapando el agujero económico a 
costa de los ahorros municipales (el 

Asímismo, “como ejercicio de 
responsabilidad política”, asegura Corona, 
se ha optado por una reducción “histórica” 
del gasto en estructura política municipal, 
que incluye una reducción acumulada de 
la subvención a los grupos municipales del 
26%:

Así como una muy significativa reducción 
de un 42% de los cargos de confianza:

También se ha decidido una reducción de 
las remuneraciones de cargos políticos 
del 4%. Además se plantea un fuerte 
ajuste presupuestario en áreas tales como 
Alcaldía, así como una muy significativa 
reducción en fiestas o comunicación.
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Castelldefels, el municipio del delta del Llogregat con el IBI más bajo
El contexto económico se plantea 
desfavorable para el actual equipo de 
gobierno que con el fin de preservar 
los servicios esenciales, se ve obligado 
a ajustar los ingresos municipales. 
“Se trata de una cuestión primordial 
para el gobierno actual”, asegura la 
concejal de Hacienda, Cristina Corona. 
“Un ajuste que se antoja mucho menos 
severo, tras meses de trabajo en el 
área económica, a los datos que se 
planteaban al inicio de la legislatura, 
hace sólo 4 meses”, sostiene la 
responsable de Hacienda.
Se trata de una cuestión primordial 
para el gobierno actual que ha 
focalizado sus esfuerzos en este 
inicio de legislatura “en reducir 
lo máximo posible el impacto del 
déficit heredado en los impuestos 
municipales consiguiendo que dicho
obligado ajuste sea inferior al que han
acometido otros municipios de 
nuestro entorno. Asimismo 
Castelldefels seguirá siendo el 
municipio del delta del Llogregat con 
el IBI más bajo”, apunta Corona. 
Los ajustes acometidos son:
-Actualización del Impuesto de Bienes
Inmuebles (IBI). El coeficiente pasará 
de un 0,425 al 0,4624. Esto supone que
Castelldefels seguirá en el tramo más
bajo de este impuesto, siendo el
mínimo legal de este coeficiente el 0,4 
y el máximo legal un 1,1. Tal y cómo se
observa en el siguiente gráfico:

que garantice su viabilidad”, como es 
el caso del autobús CF2 o el AMBici.

-Ajuste de la tasa de recogida de 
basura que, señala Corona, “el 
equipo de gobierno municipal se 
ve en la obligación de incrementar 
para cumplir con la “Ley de residuos 
y suelos contaminados para una 
economía circular” que aprobó el 

Gobierno central en abril de 2022”. El 
artículo 11 de dicha ley se resuelve que 
“las entidades locales establecerán, en 
el plazo de tres años,  la mencionada 
tasa que, según Corona, “el equipo 
de gobierno saliente eludió su 
responsabilidad de iniciar un proceso 
gradual de ajuste a fín de cumplir 
con lo establecido por el gobierno 
de España”, para repercutir el coste 
íntegro del servicio de limpieza 
municipalizado en la tasa.
- Nueva ordenanza con el fín de 
mejorar el acceso a la vivienda 
sacando al mercado de alquiler o 
venta de viviendas que actualmente 
se encuentran cerradas, mediante un 
gravamen específico para grandes 
tenedores de pisos desocupados, 
evitando también posibles 
okupaciones ilegales.

- Actualización de la zona azul y 
verde de aparcamiento. “En la linea 
de repercutir parte de los costes 
que supone la oferta de servicios 
municipales a los visitantes de la 
playa, desde la perspectiva que los 
vecinos de Castelldefels pueden y 
podrán seguir aparcando en la zona 
verde sin coste alguno y a fín de 
evitar que sean estos mismos quienes 
tengan que sufragar con su esfuerzo 
económico los costes provocados por 
los visitantes”, asegura la concejal de 
Hacienda.

- Ajuste de los precios públicos para
aproximarlos al coste real de los 
servicios, tal y como establece la la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales 
(TRLRHL). “El importe de los precios 
públicos deberá cubrir como mínimo 
el coste del servicio prestado o de la 
actividad realizada”, señala la ley.
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El gobierno municipal estructura sus
decisiones en torno al bienestar social
siendo las familias el eje del mismo, y
por ello se ha decidido a mejorar las
bonificaciones a las familias 
numerosas y también a las familias 
monoparentales, con un incremento 
del 25%, pasando de estar bonificadas 
con 400€ a estarlo con 500€.

El Ayuntamiento está obligado por ley 
a subir la ecotasa (la tasa de recogida,
transporte y tratamiento de los 
residuos), también conocida como la 
tasa de recogida de las basuras.
En el año 2022 el gobierno de España
aprobó la Ley de Residuos y Suelos 
Contaminados para la Economía 
Circular, que obliga a repercutir en 
los vecinos de Castelldefels el 100% 
del coste del servicio con el año 2025 
como fecha límite. “A diferencia del
gobierno municipal saliente, que 
obvió dicha realidad y no emprendió 
una adaptación gradual, ni tan siquiera 
planteó unos nuevos presupuestos 
ni la actualización de las ordenanzas 

fiscales, omisión que ha llevado a 
las cuentas municipales a la difícil 
situación actual”, señala la concejal de 
Hacienda, Cristina Corona.
Sin embargo el actual gobierno quiere

abordar la obligada actualización de la
tasa de manera gradual. Por ello 
el tramo de incremento que se ha 
establecido este año supondrá 1,75 € 
más al mes por domicilio para el 2024.

SABER MÁS
www.boe.es/eli/
es/l/2022/04/08/7/con

El servicio incluye la recogida, el transporte y el tratamiento de los residuos

Castelldefels
aplicará de
forma 
gradual,
la subida de
basuras
impuesta por
el Gobierno 
de España

Hasta 500 euros de bonificación en el IBI para 
familias numerosas y monoparentales

El Ayuntamiento ha acordado
el incremento de las 
bonificaciones a fín de 
ayudar a las familias 
numerosas y monoparentales, 
la accesibilidad, así como 
incentivar la creación
de empleo y la transición
ecológica.

Aquellas famílias que cuentan entre
sus miembros con alguna persona con
movilidad reducida, podrán 
beneficiarse de la bonificación para 
superar barreras arquitectónicas (por 
ejemplo, ascensores). Se incrementa 
la bonificación sobre el Impuesto de 
Construcciones, Instalaciones y Obras
(ICIO) del 70 al 80%.

A fín de crear nuevos puestos de 
trabajo y ayudar a las famílias con 
miembros desempleados, el gobierno 
municipal está trabajando en el 
desarrollo de políticas que atraigan 
nuevas empresas a la ciudad a las 
que se bonificará un 50% el impuesto 
de Actividades Económicas (IAE), del 

30% actual a un 50%, “una mejora muy 
importante de la que se beneficiarán 
aquellas empresas que apuesten
por Castelldefels, traigan a nuestra
ciudad sus centros productivos y 
ofrezcan a nuestros vecinos nuevas 
oportunidades laborales”, apunta la 
concejal de Hacienda, Cristina Corona.
El ecologismo ha sido tomado en 
cuenta por el Gobierno municipal, 
fruto de ello se ha incrementado hasta 
un 50% las bonificaciones para la 
instalación de puntos de recarga
de vehículos eléctricos.
Objetivo: incentivar la transición ecológica.

Mediante las bonificaciones aprobadas 
el ejecutivo local lanza un claro 
mensaje en cuanto a sus prioridades: 
el bienestar de las famílias, la 
inclusividad, el empleo, el desarrollo
económico de la ciudad y la 
preservación del medio ambiente.

El Gobierno de 
España obliga a subir 
la tasa de recogida 
de basuras
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Rebuig frontal de 
l’Ajuntament a la 
proposta d’ús de 
pistes independents 
de l’aeroport del Prat

L’Ajuntament de Castelldefels rebutja 
la proposta de Foment del Treball 
Nacional per a l’ampliació de l’Aeroport 
Josep Tarradellas Barcelona-El Prat, 
presentada el passat 23 d’octubre, que 
proposaven la recuperació del model 
de pistes independents per impulsar 
l’aeroport generant un creixement 
econòmic. Aquest model és perjudicial 
per a les poblacions de Castelldefels, 
El Prat, Sant Boi, Viladecans i Gavà, 
ja que implica un deteriorament del 
benestar i la salut dels seus ciutadans 
a causa de la contaminació acústica 
i química continuada del pas dels 
avions, més enllà dels límits establerts.
El govern municipal considera que 
pot existir una compatibilitat entre el 

En marxa les obres de remodelació de 
l’estació de tren Castelldefels-centre
El gestor d’infraestructures 
ferroviàries, Adif, ha iniciat les obres 
de remodelació de l’estació de 
tren de Castelldefels centre, que 
tenen com a objectiu  la millora 
de  l’operativa del trànsit de trens i  
reforçar l’accessibilitat de l’estació. En 
la primera fase, les obres no suposen 
afectacions a la circulació de trens. 
L’actuació permetrà reestructurar 
l’esquema de vies i andanes de 
l’estació de forma que separarà els 
trànsits de Rodalies de les circulacions 

El govern municipal insisteix a què el canvi 
del rol de pistes és perjudicial per al benestar 
i la salut de la ciutadania de Castelldefels i 
argumenta que no s’ha tingut en compte que 
l’actual model va sorgir del diàleg entre els 
municipis i l’aeroport. Un avió sobevolant la plaça de les Palmeres

+ INFO
cdf.digital/
RebuigAmpliacioAeroport

REDACCIÓ

creixement sostenible de la instal·lació 
aeroportuària i la preservació del 
benestar i salut dels ciutadans i 
ciutadanes que viuen en el seu 
entorn. L’Ajuntament reconeix la 
transcendència de l’aeroport com a 
infraestructura essencial i recolza el 
seu creixement i desenvolupament, 
“sempre que aquest es plantegi dins 
d’uns paràmetres de racionalitat i 
respecte al territori en que es troba en 
termes de protecció mediambiental i 
de salut dels seus habitants”.
    Així mateix, el govern municipal 
sosté que les negociacions i estudis 
que van originar el canvi de rol de 
pistes amb funcionament de l’aeroport 
en mode segregat-mixte és “la 

demostració evident dels resultats 
positius del diàleg constructiu entre 
el territori i l’aeroport”.
L’Ajuntament defensa  fermament 
l’actual model d’operacions en 
pistes segregades i les restriccions 
mediambientals en vigor, i mostra 
el seu rebuig total a l’ampliació 
de l’aeroport “si suposa patir un 
major impacte acústic i químic que 
el que suporta la nostra ciutat en 
l’actualitat”.
    

de mitjana i llarga distància, amb 
l’objectiu d’agilitzar ambdues i evitar 
interferències. Les vies 1 i 6 canalitzaran 
les circulacions de trens de mitjana i 
llarga distància, s’aturin o no a l’estació.  
A les dues vies centrals (2 i 4 i andana 
central) estacionaran els trens de 
Rodalies amb origen o destinació 
a l’estació. L’actuació requerirà una 
inversió de 20,2 milions euros.
L’Ajuntament i Adif han acordat 
mesures per reduir l’afectació a la 
mobilitat urbana derivada de les obres. 

+ INFO
cdf.digital/ObrasEstacion

Andanes i pas soterrat de l’estació Castelldefels Centre
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Una década 
fomentando 
la inserción 
laboral juvenil
En 2013 empezaba a andar la Casa 
d’Oficis Vista Alegre, un programa 
municipal de fomento del empleo 
juvenil, en el que chicos y chicas 
combinan formación y experiencia 
laboral. Se trata de aprender 
trabajando y trabajar aprendiendo. A 
lo largo de estos diez años más de 200 
jóvenes han tenido la oportunidad de 
mejorar sus competencias técnicas 
y conseguir una mejora profesional 
para insertarse con más opciones en el 
mercado laboral.

La Casa d’Oficis arrancó en 2013. 
En aquella primera edición diez 
jóvenes se formaron y trabajaron en 
el ámbito sociosanitario y de atención 
a las personas. La segunda edición 
del programa ya contó con dos 
especialidades, al añadirse el módulo 
de Mantenimiento y Rehabilitación 
de Viviendas. En los dos últimos años 
del programa, la Casa d’Oficis ha 
incorporado una tercera especialidad: 
Capacitación digital y entorno 3D. 
De esta manera, el objetivo de seguir 
ofreciendo recursos de empleo de 
futuro a los jóvenes es un reto que está 
siendo realidad.
Por su parte, los profesionales que 
forman parte del programa acompañan 
al alumnado en su desarrollo personal 
y en la toma de decisiones que les 
orienten hacia el mundo laboral y o 
formativo.
El programa municipal de formación y 
trabajo se dirige a jóvenes de entre 16 
y 29 años.

La Casa d’Oficis Vista Alegre 
cumple 10 años de actividad

Seis meses de formación y seis meses 
de contratación forman el itinerario, en el 
que los jóvenes que participan en la Casa 
d’Oficis incorporan las competencias para 
desarrollar el oficio de la especialidad 
escogida. Esta experiencia laboral, además, 
ha tenido en estos diez años efectos 
prácticos en la mejora de la ciudad y ha 
contribuído a la calidad de vida de la 
ciudadanía. Casales de verano y apoyo 
educativo, dinamización comunitaria 
con vecinos y vecinas de Vista Alegre, 
atención a las personas dependientes y 
ancianos del barrio han sido algunas de las 
acciones desarrolladas a lo largo de diez 

PRACTICAS LABORALES QUE DEJAN HUELLA

años en la especialidad de atención a las 
personas. Muchos espacios y equipamientos 
municipales han sido reformados en estos 
años y algunas plazas y calles han sido 
adecuadas con  el trabajo de los jóvenes 
de la especialidad de mantenimiento. La 
mejora de la accesibilidad para fomentar la 
autonomía de las personas mayores en sus 
viviendas fue otro proyecto que los jóvenes 
contratados pudieron llevar a cabo. Por 
último, a través del módulo de Capacitación 
Digital de se han impartido a la ciudadanía 
diferentes píldoras de ofimática y otros 
recursos tecnológicos, con el objetivo de 
paliar la brecha digital.

CONSULTA LA REVISTA DE LOS 
10 AÑOS DE LA CASA D’OFICIS
cdf.digital/10AnysCasaOficis

Fiesta del barrio celebrada en 2022

Reforma de un muro en la calle Ramon y Cajal Taller intergeneracional Primer casal TIC

RAMON JOSA

+200 190
jovenes 

han recibido formación
Capacitación digital 
y entornos 3D 
(2 ediciones)

43%
M2

8%
M3

49%
M1

Servicios socioculturales 
y a la comunidad
 (10 ediciones)

74
cursos

211
horas de 

formación
2’8 mill.

subvenciones 
recibidas

Mantenimiento 
y rehabilitación
(9 ediciones)

contratos 
realizados

M1

M2

M3
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L’arròs de 
Castelldefels 
ja és a taula 
L’Arròs de Castelldefels és 
el resultat de la recerca 
de 9 xefs de Castelldefels 
per a plasmar en una 
recepta d’arròs el caràcter 
gastronòmic de la ciutat: el 
territori, al plat. 

La vàlua del caràcter gastronòmic de 
Castelldefels i dels seus restauradors 
és una realitat que ara es plasma 
en una recepta d’arròs creada 
conjuntament per nou dels seus xefs 
més representatius: Manuel A. Ortiz 
(Restaurante Casa Andalucía), Sergio 
Cócera (Embarcadero), José Luis Pol 
(CBC), Vicente Lladró (El Avión), Miguel 
Yepes (La Canasta), Ángel i Pedro Moya 
(Cheche), Octavi Torres (Tiburón Beach 
Club) i César Rodríguez (Solraig). 
L’arròs com a recepta, però també com 
a herència culinària i una tècnica per a 
compartir i aprendre en el procés. 

Un plat lligat a un territori singular
Els nou xefs s’han embarcat en una 
cerca conjunta que han donat forma 
en un plat que ha definit les taules 
gastronòmiques de Castelldefels 
des de fa més de 100 anys: l’arròs, 
protagonista de receptaris i menús, 
lligat de manera indissoluble 
al territori. Un territori de grans 
singularitats que, en pocs quilòmetres 
a la rodona, aglutina un meravellós 
rebost: el proper Parc Agrari, amb 
el seu compromís envers el cultiu 
sostenible i de qualitat i el veí Massís 
del Garraf, donant per descomptat tot 
el que la mar Mediterrània aporta en 
pesca en les dues llotges de les quals 
disposa el municipi.
Fruit d’aquests mesos de treball 
conjunt ha resultat la creació de la 
recepta que defineix Castelldefels al 
plat i és element definitori del segell 
l’Arròs de Castelldefels: arròs amb 
sépia, gamba, costella de porc, farigola 
i producte de  temporada del parc 
agrari (carxofa, mongeta o espàrrec). 

Una representació al plat de les 
herbes aromàtiques, la mar i l’horta en 
conjunció amb el caràcter gastronòmic 
que millor defineix a Catalunya: la mar 
i muntanya. Una recepta suculenta 
i original que es podrà degustar a 
partir d’aquest mes de novembre a 15 
restaurants que s’han sumat a aquesta 
saborosa iniciativa i han obtingut el 
segell de L’Arròs de Castelldefels. 
A l’acte de presentació de l’Arròs 
de Castelldefels, el 17 d’octubre, el 
president del Gremi, Manuel Ángel 
Ortíz va destacar “la feina conjunta 
d’uns xefs que s’han involucrat en 
la creació d’una recepta, on hem 
redescobert i reconnectat amb una 
herència que posa en valor la qualitat, 
el producte i l’alt nivell que oferim 
al comensal.” Per la seva banda, 
l’alcalde, Manu Reyes, va subratllar 
la feina conjunta dels restauradors 
que porten un producte de qualitat 
que posa en valor Castelldefels com 
a marca gastronòmica i es va mostrar 
“convençut que aquest arròs serà 
tot un èxit i és una iniciativa de les 
moltes més que es tiraran endavant 
conjuntament entre el Gremi i 
l’àrea de Turisme i Hostaleria de 
l’Ajuntament”. 

UN ANY DE TREBALL CONJUNT 
TREPITJANT EL TERRITORI

Durant un any, aquests creadors 
gastronòmics s’han envoltat de les 
millors fonts per a aquesta fascinant 
reflexió gastronòmica i cultural. D’una 
banda, l’aportació dels historiadors Jordi 
Tresseres i Alfonso López Borgoñoz 
ha estat valuosa per a descobrir que 
Castelldefels va ser conegut fa un segle 
per una recepta d’arròs, l’arròs del 
terralló, cuinat amb anguiles i granotes 
(el que es trobava en els corredors de 
la zona) i per ser municipi abanderat 
del monoproducte, donant importància 
per primera vegada al mateix en la seva 
estacionalitat, com l’arròs de llagostins. De 
l’altra, han compartit xerrades, caminades 
i coneixement amb l’equip del Parc Agrari 
del Baix Llobregat, degustant directament 
de la planta les excepcionals bledes o 
les seves famoses carxofes, singulars 
pel sabor que imprimeix a la verdura la 
salinitat pròpia del terrer. I finalment, 
enrolant-se en els vaixells dels pescadors 
locals per a entendre de primera mà quin 
peix i marisc es pesca a la zona, la seva 
estacionalitat i el valor del mateix en el 
seu context, mostrant la inestimable tasca 
d’aquests professionals.

+ INFO
larrosdecastelldefels.com

ORIOL PAGÈS

Els restauradors que han participat en la recepta i l’alcalde, Manu Reyes, en la presentació de L’arròs de Castelldefels

Els seus ingredients: arròs 
amb sépia, gamba, costella 
de porc, farigola i producte 
de temporada (carxofa, 
mongeta o espàrrec)
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Castelldefels segura

Cada vez son más (y de diferentes 
tipologías) los vehiculos de movilidad 
personal (MVP) y bicicletas que 
circulan por la vía pública. Consciente 
de ello, y de la necesidad de garantizar 
que el uso de estos vehiculos no vaya 
en detrimento de la seguridad vial 
(especialmente de los peatones, que 
constituyen la parte más indefensa), la 
Policía Local ha iniciado una campaña 
informativa sobre el uso correcto de 
los patinetes eléctricos, que es el 
VMP cuyo uso se ha extendido en los 
últimos tiempos.

La campaña se centra en recordar a 
los usuarios y las usuarias las normas 
básicas para conducir correctamente 
un patinete eléctrico sobre la premisa 
de un hecho que, aunque es obvio, a 
veces se olvida: lo que se tiene entre 
las manos no es un juguete, sino un 
vehiculo, con las consecuencias que 
ello acarrea. Por ejemplo, el conductor 
o la conductora debe tener más de 16 
años y no se pueden llevar pasajeros.
Tampoco pueden circular por las 
aceras, sino que deben transitar por 
los carriles bicis y las calzadas cuya 
velocidad está limitada a los 30 Km/h 
(ver el resto de normas en la infografía 
que acompaña estas líneas).

La Policía Local 
vigila el uso 
correcto de 
los patinetes 
eléctricos

La Policía Local sancionó a 40 ciclistas y 
conductores de patinetes eléctricos en 
una semana, en el marco de una campaña 
de control coordinada por el Servei Català 
de Trànsit dirigida a policías locales. La 
campaña se llevó a cabo del  16 al 22 de 
octubre, en diferentes franjas horarias. 
Del total de denuncias realizadas por los 
agentes, la mayoría (28) correspondieron a 
patinetes eléctricos. Las 12 restantes fueron 

a ciclistas. Las infracciones se concentraron 
en la zona peatonal del paseo Marítimo y en 
varias calles de la zona Centro. La mayoría de 
las sanciones  fueron por circular por la acera y 
conducir con dispositivos móviles o cascos. En 
el primer caso, se multó a 14 personas (ocho de 
patinetes eléctricos y seis ciclistas), mientras 
que en el segundo fueron 12 lo conductores 
sancionados (siete de patinetes eléctricos 
y los otros cinco de bicicletas). Los agentes 

sancionaron a otras cinco personas, todas 
ellas usuarias de patinetes eléctricos,  por 
conducción negligente. También fueron cinco 
conductores de estos VMP los que recibieron 
la pertinentes multa por ir dos o más personas 
sobre el vehículo. El resto de sanciones fue 
para menores de 16 años: un conductor de un 
patinete eléctrico (está prohibido conducirlo a 
menores de 16 años) y otros tres a menores de 
esa edad que circulaban sin casco.

40 CICLISTAS Y CONDUCTORES DE PATINETES ELÉCTRICOS SANCIONADOS EN UNA SEMANA
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La Deixalleria 
municipal amplia 
el seu horari

Des del 2 de novembre, la Deixalleria 
Municipal de Castelldefels amplia 
l’horari. De dilluns a divendres obrirà 
de 9 a 19 hores ininterrompudament i 
els dissabtes de 9 a 14.30 hores. 
Amb l’ampliació de l’horari es vol 
reforçar el servei de recollida de 
residus, adaptant-lo a l’horari dels 
petits industrials (empreses de 
construcció, jardiners, petits tallers,...).  
A més, també es vol reforçar el servei 
Barrinet de recollida de mobles i restes 
vegetals. Aquest servei recull fins un 
màxim de 3 peces per domicili el dia 
que toca a la zona. Amb l’ampliació de 
l’horari de la Deixalleria, es facilita a 
la ciutadania que vulgui buidar el seu 
pis i porti els residus a la Deixalleria 
municipal i així seguir la normativa. 

Des del 2 de novembre 
l’horari és de dilluns a 
divendres de 9 h a 19 hores
dissabtes de 9 h a 14.30 
hores. Els diumenges i festius 
l’equipament restarà tancat.

Carretera de la Sentiu, 19

RAMON JOSA

Nou premi a 
l’Ajuntament i 
l’hostaleria local 
pel reciclatge 
d’envasos de vidre
Castelldefels ha tornat a aconseguir 
la Bandera verda de la sostenibilitat 
d’Ecovidrio (ja ho havia fet el 2021). 
Banderes Verdes premia l’esforç de 
l’hostaleria local i dels ajuntaments amb 
el reciclatge d’envasos de vidre i la 
lluita contra el canvi climàtic. Enguany 
215 bars, restaurants i guinguetes de la 
ciutat s’han sumat a la iniciativa.

REDACCIÓ

La deixalleria municipal gestiona els residus 
que necessiten un tractament especial o 
són contaminants i que per això no tenen un 
contenidor específic al carrer. Els residus que es 
poden portar són: 

Residus especials:
• Fluorescents i bombetes
• Pneumàtics
• Dissolvents, pintures i vernissos
• Piles
• Aerosols
• Productes de cotxe i líquids de frens
• Electrodomèstics amb CFC
• Olis de fregir i de motor
• Radiografies i termòmetres
• Tòners

Residus reciclables o reutilitzables:
• Paper i cartó
• Vidre pla i d’ampolles
• Plàstic de tot tipus i porexpan
• Ferralla, llaunes i altres metalls
• Fustes
• Tèxtils i sabates
• Petits electrodomèstics sense CFC
• Aparells electrònics
• Càpsules de cafè

Altres residus:
• Runes i restes de construcció d’obres menors
• Restes de jardineria
• Mobles, matalassos, etc.
• Agulles i punxants

Què cal portar a la deixalleria?

DEIXALLERIA 
MUNICIPAL

sac.es

+ INFO:

Entrada a la Deixelleria municipal, a la carretera de la Sentiu

+ INFO
ecovidrio.es

El regidor responsable del servei de Neteja i Recollida de Residus, David Solé, i el de 
Medi Ambient, Pedro Paredes, van recollir el guardó en un acte celebrat a Madrid el 
26 d’octubre
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La platja viu el 6è Bioblitz Metropolità 
 
La Jugatecambiental, a l’espai Natur@ula – Biblioplatja 
del passeig Marítim davant del Parc del Mar, va viure 
l’1 d’octubre la 6a edició del Bioblitz metropolità. 
L’activitat, organitzada per l’AMB amb la col·laboració 
dels ajuntaments, tenia l’objectiu principal de fer 
un recompte d’espècies (flora i fauna) i obtenir una 
fotografia de la biodiversitat al territori metropolità. 

L’Ajuntament de Castelldefels, 
reconegut als premis “Mentoring”
 
Es tracta d’un programa d’acompanyament 
empresarial personalitzat i gratuït per al 
col·lectiu dels treballadors autònoms i 
microempreses, impulsat per la Diputació 
de Barcelona i la Fundació Autoocupació. 
El Centre Local de Serveis a les Empreses 
de Castelldefels (CLSE) ha participat amb 8 
empreses i 1 persona mentora.

ORIOL PAGÈS 

La Castelldefels 
Fashion Week porta 
la moda al centre 
de la ciutat 

Del 2 al 7 d’octubre, 
la ciutat va viure una 
nova edició de  la 
Castelldefels Fashion 
Week, organitzada pel 
Gremi de Comerç amb 
el suport de l’àrea de 
Comerç de l’Ajuntament. 
Sis dies plens 
d’activitats que tenien 
l’objectiu de dinamitzar 
els comerços amb la 
participació dels seus 
clients i fer promoció 
del teixit comercial de 
proximitat de la ciutat. 
Les desfilades (foto 
inferior) van apropar  
una selecció de moda a 
una plaça de l’Església 
reconvertida en 
passarel·la.

ORIOL PAGÈS

ORIOL PAGÈS 

RAMON JOSA

+ INFO

Castelldefels.org

+ INFO

Castelldefels.org

+ INFO

Castelldefels.org
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Sensibilitzada amb la Salut Mental 

La Taula de Salut Mental de Castelldefels 
va organitzar diverses accions amb el 
lema “Salut mental, salut mundial, un dret 
universal”. Contes, Mindfulness, carpes 
informatives, la lectura del manifest de la 
jornada (foto) i la gravació d’un podcast 
(“Connectem amb la salut”), van ser aglunes 
de les activitats destacades del programa.  

ORIOL PAGÈS

Èxit de la iniciativa de dinamització 
comercial “Botigues al carrer”

55 comerços van participar els dies 20 i 21 
d’octubre en aquesta proposta que permetia 
treure les mercaderies dels establiments 
del centre de la ciutat al carrer per tal de 
gaudir amb la ciutadania d’aquesta festa del 
comerç. Va anar acompanyada d’activitats 
d’animació i concerts, entre d’altres.

ORIOL PAGÈS

ORIOL PAGÈS

Més de 1.500 persones tornen a 
volar Estels per la Pau

La Fundación Comparte, amb el suport de 
l’Ajuntament, va convocar el 10è Festival 
Estels per la Pau. El 15 d’octubre, més de 1.500 
persones es van apropar a una jornada per 
conscienciar sobre la pau i la natura.

Castelldefels, contra 
el càncer de mama

Castelldefels s’ha 
unit un any més al 
Dia Mundial contra el 
càncer de mama. El 
21 d’octubre, la plaça 
de l’Església va acollir 
diferents activitats 
lúdiques lúdiques i de 
conscienciació amb el 
lema “Castelldefels es 
posa de rosa”. D’altra 
banda, l’Ajuntament 
va participara la 
campanya “Recicla 
vidre per elles”, una 
iniciativa d’Ecovidrio, 
que gestiona el 
reciclatge dels envasos 
de vidre. L’objectiu és fer 
partícep la ciutadania 
i els ajuntaments de 
la iniciativa, reciclant 
envasos de vidre per 
cuidar el medi ambient 
i contribuir en la 
investigació del càncer 
de mama.

+ INFO

Castelldefels.org

+ INFO

Castelldefels.org + INFO

Castelldefels.org

Les motos Custom 
omplen els carrers

Castelldefels va acollir del 
13 al 15 d’octubre la Trobada 
de Harley Davidson pels 30 
anys del ‘Barcelona Chapter’ 
i la Gran Matinal Peña 
Custom Castelldefels, que 
commemorava el seu desè 
aniversari (a la fotografia). 
Hi va haver activitats 
com exhibició de motos, 
mostra de cotxes clàssics 
americans, ball country...

ORIOL PAGÈS

+ INFO

Castelldefels.org

+ INFO

Castelldefels.org

ORIOL PAGÈS
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CELLER VALLÉS

75 anys i tres 
generacions 
al capdavant 
d’un referent 
enològic    
de la ciutat

L’any 1948, Jaume Vallès i Gomà va obrir un 
negoci de vins a Castelldefels. Tot i que era 
veí de Gavà va pensar que la nostra ciutat era 
un bon lloc per iniciar aquesta empresa que 
avui dia continua el seu nét, Jordi Vallès. 
Des d’aquell any el Celler Vallès ha experi-
mentat moltíssims canvis, transformacions 
tecnològiques i comercials que han acom-
panyat els diferents canvis generacionals. 
El primer relleu va arribar amb les filles, la 
Pilar i la Núria (mare de Jordi Vallès) que 
van regentar el celler durant més de 20 anys. 
Aquesta època va significar l’ampliació del 
negoci amb la distribució a l’hostaleria. 

El 1996 arriba la tercera generació amb 
Jordi Vallès, el fill de la Núria i nét del 
Jaume, que apostant per l’especialització 
dona un nou impuls al negoci i es converteix 
en un referent a la comarca. En l’entrevista 
que trobareu a l’enllaç el Jordi explica 
l’evolució d’aquests 75 anys d’un dels 
establiments més antics de la ciutat.

VEIEU  L’ ENTREVISTA COMPLETA
www.youtube.com/castelldefelstv

L’Ajuntament de 
Castelldefels, a tra-
vés de les àrees de 
Comerç i Turisme, 
ha engegat el pro-
jecte Establiments 
Emblemàtics amb 
l’objectiu de re-
conèixer, fomentar 
i impulsar els petits 
comerços amb his-
tòria i les botigues i 
negocis del sector 
turístic arrelats a la 
ciutat.

Diferents moments 
en la història de 
Celler Vallés

CELLER VALLÈS

Rik and Roll
Taller de pneumàtics

Av Constitució, 50

IG: @rik.and.roll.
castelldefels

Nous establiments comercials
Avisa’ns si obres un comerç nou
Tel. 93 665 27 27 / comercio@castelldefels.org

Pretty Nails
Esteticista

C/Isaac Peral, 23

IG: @prettynailsbycarla_ 

Algodón
Botig d’articles per a 
la llar

C/Església, 25

Ohana Poke Bar 
Poké ¬ Smoothies – Açai 
Bowl

C/Pompeu Fabra, 26

IG: @ohana_pokeba

Merceria B.E.A.
Merceria

C/Llibertat,13-15

IG: @merceriabea

Toro Burguer 
Lounge
Hamburguerseria

Av. Constitució, 93
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Castelldefels solidària

Castelldefels Kasando: 27 
anys de trajectòria al Congo

VEA LA ENTREVISTA COMPLETA A

www.youtube.com/
castelldefelstv

CASTELLDEFELS
Consell Municipal
de Pau i Solidaritat

CASTELLDEFELS KASANDO

Aula de l’escoleta bressol de l’escola Tumaini Kayna, en la R.D. del Congo

Castelldefels Kasando, amb 27 anys de trajectòria, és una de 
les entitats solidàries més veteranes del municipi.
Tot i que en els inicis l’entitat va col·laborar en petits 
projectes a Mèxic i Camerún, les seves actuacions es van 
centrar de seguida a la República Democràtica del Congo. 
En concret en el poble Kasando, on  va col·laborar amb el 
grup Veterinaris sense Fronteres en projectes vinculats al 
sector de l’agricultura i la ramaderia amb organitzacions de 
la zona. I és que uns dels senyals d’identitat de Castelldefels 
Kasando és que sempre treballa amb entitats locals que 
defensen els drets humans, sovint trepitjats a causa de 
l’explotació minera que pateix el país. Castelldefels Kasando 
col·labora des de fa més de 15 anys amb Zeipa, una entitat 
local que gestiona un centre on es dona atenció a infants 
orfes i a persones amb discapacitat. Kasando també ha 
comptat amb la col·laboració de l’escola Felisa Bastida 
Petit-Món, el Fons Català per a la Cooperació i l’Ajuntament 
de Castelldefels per fer viable el projecte d’una escola amb 
un dispensari. Actualment aquesta escola atén a 300 infants 
anualment. 

Castelldefels educadora

El pròxim 30 de novembre se celebra la vuitena edició del 
Dia Internacional de la Ciutat Educadora, amb el lema: 
“La cultura, font de creació i aprenentatges a la Ciutat 
Educadora”. Les Ciutats Educadores fomenten l’accés a la 
cultura, assegurant la igualtat d’oportunitats en el seu gaudi; 
reconeixen les diferents cultures i manifestacions culturals 
presents al territori i propicien una educació artística 
de qualitat, que permeti el desenvolupament personal i 
col·lectiu. Amb aquesta celebració es vol mobilitzar els 
agents culturals del municipi en una celebració dinàmica i 
participativa que promogui el diàleg i serveixi per donar a 
conèixer les oportunitats artístiques que el municipi ofereix i 
contribuir a la generació de noves sinèrgies i aprenentatges.
L’Ajuntament, en el marc del  Pla Educatiu d’Entorn a 
Castelldefels, treballa en diferents programes dins l’àmbit 
educatiu amb l’objectiu d’afavorir la cohesió social, pro-
moure la coeducació, fomentar la interculturalitat i millorar 
la presència i l’ús social de la llengua catalana, i així enfortir 
les xarxes educatives, la participació en activitats de lleure 
i esportives, els vincles entre les famílies, l’escola i l’entorn 

i reduir les desigualtats entre col·lectius, per a contribuir a 
incrementar l’èxit educatiu.

El 30 de novembre celebrem 
el Dia Internacional de 
la Ciutat Educadora

+ INFO

cdf.digital/
CiutatEducadora2023
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Alfonso López Borgoñoz
L’Ajuntament va trigar en arribar a la plaça 
de l’Església. De fet, no ho va fer fins l’any 
1951. Aleshores allà només es trobava en 
solitari l’església, inaugurada el 1909 (42 
anys de no-res). Això sí, entre l’Ajuntament 
i l’església, en una cantonada de la plaça, hi 
havia l’antiga escola Lluis Vives, construïda 
durant la República i la guerra, i oberta just a 
l’inici del franquisme.
S’han conservat tres imatges de la inaugura-
ció de la nova seu municipal el 14 d’agost de 
1951. En una hi veiem el capellà rector José 
Codinach beneint l’edifici i darrere seu, les 
autoritats locals i el president de la Diputació 
de Barcelona i, per darrere del grup, el camp 
que era llavors la plaça, i al fons els vehicles 
aparcats. A una altra imatge contemplem 
l’acte protocol·lari d’obertura de l’edifici al 
saló de plens i a la tercera foto es pot observar 
la façana de la nova construcció.
La seu del consistori fins a la Guerra Civil 
es trobava al costat de la plaça Major, però 
durant el conflicte armat va canviar de lloc 
i es va situar a la cantonada entre l’actual 
avinguda de la Constitució i el carrer del Dr. 
Trueta. Però aquesta ubicació de l’edifici de 
l’Ajuntament era “provisional”, ja que abans, 
el 1926, Arcadi Balaguer Costa havia donat 
uns terrenys de la seva propietat perquè en el 
futur fossin l’emplaçament d’una nova Casa 
Consistorial. I va ser a inicis de l’any 1949, 
amb un poble que ja superava els dos mil 
habitants, quan el ple municipal presidit per 
Francisco Casacuberta va decidir estudiar 
la construcció d’un nou edifici per albergar 
l’Ajuntament. Al cap d’un any, el 7 d’ maig del 

1950, a l’època de l’alcalde Francisco Viñas, 
es van aprovar els plànols del nou edifici, 
projectat per l’arquitecte municipal adjunt 
Nil Tusquets de Cabirol, que va ser també el 
responsable de dirigir les obres que va dur a 
terme l’empresa Construcciones Castelló.
El nou Ajuntament el va inaugurar el mateix 
alcalde el 14 d’agost de 1951, durant la Festa 
Major, amb la presència de Joaquín Buxó 
Dulce d’Abaigar, president de la Diputació 
de Barcelona. L’últim acte d’aquesta inaugu-
ració va ser la col·locació el 24 de gener del 
1952 (aniversari de l’entrada de les tropes 
franquistes a la ciutat) d’una inscripció de 
marbre, que encara perdura, a les escales del 
nou edifici.

ARXIU MUNICIPAL DE  CASTELLDEFELS

PÉREZ DE ROZAS/AFP

1951: Inauguració de l’actual 
edifici de l’Ajuntament de 
Castelldefels

PÉREZ DE ROZAS/AFP

Imatge acolorida de l’Ajuntament recent inaugurat.

Acte de benedicció pel capellà rector del nou edifici 
de l’Ajuntament de Castelldefels (imatge acolorida). 

Molt poc després de construir-se l’Ajunta-
ment, entre el 1951 i el 1952, es va executar el 
projecte d’ornamentació i construcció de la 
primera plaça de l’Església digna de tal nom, 
que va continuar amb aquell mateix aspecte 
fins que va ser transformada en zona de 
vianants el 1999.
Però la pressió del creixement demogràfic 
de la ciutat va obligar a que la corporació 
municipal necessités més treballadors i 
treballadores i, per això, al ple municipal 
de febrer de 1967 es va proposar pujar dos 
pisos més a l’edifici de l’ajuntament per part 
de l’encara alcalde Francisco Viñas, decisió 
que no va ser aprovada fins al ple del 7 de 
febrer del 1971, sota mandat de l’alcalde 
Fernando de Ercilla. I va ser poc més d’un any 
després, a l’abril del 1972, quan van finalitzar 
aquestes obres d’ampliació que van donar 
com a resultat, l’actual aspecte de la façana de 
l’Ajuntament que dona a la plaça de l’Església.

A sota, paraules del 
president de la Diputació 
de Barcelona a l’acte 
d’inauguració del nou 
edifici de l’Ajuntament. 
A la dreta està assegut 
l’alcalde Francisco Viñas. 
En un lateral es veu el 
capellà rector José 
Codinach, un guàrdia 
civil i altres autoritats 
(imatge acolorida). 

ARXIU MUNICIPAL DE CASTELLDEFELS

L’Ajuntament quan la gran nevada del 1962. 

ANNA VOLLMER

Inscripció 
commemorativa en 
marbre situada a les 
escales de l’Ajuntament La plaça de l’Església als anys cinquanta. 

GASSÓ



castelldefels.org 17 Actualitat

 

QUI ÉS QUI A L’AJUNTAMENT?
Conegui la trajectòria i biografia dels 25 
regidors i regidores

Coneguem els regidors i les regidores

Sílvia Cangueiro (PP)Jordi Planell (PSC)

«Quan estàs a l’oposició 
tens temps per decidir 

el que vols fer i a on 
vols anar»

Jordi Planell té clar que la seva motivació principal per dedicar-se 
a política és Castelldefels. La seva principal raó, assenyala, és la de 
treballar per la seva ciutat i millorar un mica la vida de les persones 
que hi viuen. Per treballar en política local, Planell destaca valors 
com “la honestedat i tenir clar que gestiones problemes de 
persones, els ciutadans”. 
De la seva etapa com regidor de Governació subratlla fites com “la 
modernització de la prefectura i l’augment dels efectius de 
la plantilla de la policia local”. En parlar del darrer mandat, el 
regidor socialista destaca el gran volum de feina que va significar la 
regidoria de mobilitat i recorda les vagues d’autobusos, la mobilitat 
per la C-245, la millora dels camins escolars i els accessos a les 
escoles. 
D’aquesta nova etapa a l’oposició Jordi Planell reconeix que és un bon 
moment ja que “tens temps per decidir el que vols fer i a on vols 
anar”. La nova situació permet ser més selectiu amb els temes i fer 
propostes de millora a l’equip de govern des de l’oposició. 
Finalment explica una de les activitats que està preparant i que té 
previst finalitzar en aquesta nova etapa: un llibre sobre gestió del 
temps.

Silvia Cangueiro comienza a dedicarse a la política hacia el año 
2010 en Viladecans con el objetivo de preocuparse por la que 
entonces era su ciudad como “una manera de acercarse a la 
ciudadanía desde un punto de vista ciudadano y político”. 
Para trabajar en política local, Cangueiro tiene muy claro que lo 
más importante es “la vocación de servicio y tener muy claro 
que trabajas para las personas que te han votado”. De esta 
nueva etapa hablamos con ella de las diferentes concejalías de las 
que es responsable: Comunicación, Nuevas Tecnologías y Fiestas. 
De la primera, la concejala destaca la necesidad de los ciudadanos 
de tener una comunicación cercana con la administración y para 
ello es importante “analizar los canales, dar transparencia, 
facilitar la comunicación y ofrecer información de calidad.” 
Siguiendo con Nuevas Tecnologías, Cangueiro recuerda la velocidad 
con la que éstas avanzan, la importancia de no quedarse atrás, pero 
“sin olvidar a las personas mayores que no saben utilizar las 
tecnologías. También tenemos que llegar a ellos “. En el ámbito 
de Fiestas, la concejala destaca que junto a Comercio, Turismo 
y Cultura están trabajando en una bolsa de artistas locales para 
promocionar el talento de Castelldefels. 

VEGI L’ENTREVISTA COMPLETA A 
SILVIA CANGUEIRO
www.youtube.com/castelldefelstv

VEGI L’ENTREVISTA COMPLETA A 
JORDI PLANELL
www.youtube.com/castelldefelstv

TRAYECTORIA
Nació en L’Hospitalet 
en 1975. Se ha forma-
do en el terreno ad-
ministrativo. Ha sido 
concejala del PP 
en el Ayuntamiento 
de Viladecans en el 
mandato 2011-2015, 
y desde 2019 en el 
de Castelldefels. En 
la actualidad forma 
parte del equipo 
de gobierno como 
concejal de Comu-
nicació, nuevas Tec-
nologías y Fiestas. 
Gestiona una empre-
sa familiar dedicada 
a la actividad de 
montaje y manteni-
miento de puentes 
grúa.

TRAJECTÒRIA
Va néixer el 8 de ge-
ner de 1971. És gra-
duat en Enginyeria 
Superior en Informà-
tica per la UPC. Ha 
treballat a l’empresa 
privada fins a 2015, 
quan va ser regidor 
a les files del PSC. 
Va formar part de 
l’equip de govern 
entre 2015 i 2023 
com a regidor de 
Seguretat i Mobilitat. 
És aficionat a dife-
rents esports, entre 
els quals la pràctica 
del Mountain Bike i 
del Rugby. 

«Debemos proporcionar 
transparencia, facilitar 

la comunicación y ofrecer 
información de calidad»
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Xavinyetes
Xavi Roca

#castelldefelsmimporta

“Crec que no s’ha de ser molt rígid. Les multes 
ja són bastant grosses. Età bé que els baixin de 

la vorera, però crec que no és important.  Per mi 
no és un problema molt gros”.

“Creo que sí. Hay algunos que van con poco 
cuidado. Se ponen por la acera, corren mucho 

y hacen barbaridades. Deberían tener más 
cuidado”.

Mercè Laconstansi, 59 anys Mónica Milán, 51

“Considero que s’ha de ser molt més rígid, 
no només amb els patinets, també amb les 

bicicletes perquè són un perill per tots els que 
anem caminant pel carrer”.

Pau Pelayo, 20

Creu que cal ser més rígid amb les actituds incíviques 
d’algunes persones usuàries de patinets elèctrics?

RAMON JOSA

                      Les fotos amb més ‘likes’
de l’1 al 25 d’octubre
segueix @ajuntamentdecastelldefels

@tonicases 97@vespiba 125@llambrixd 275

Publica la teva foto amb l’etiqueta #castelldefelsmagrada

#castelldefelsmagrada

RAMON JOSA RAMON JOSA

Triarem les fotos de Castelldefels amb més ‘likes’ de cada mes, obra de perfils 
diferents i sense interès comercial
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«Ja a principis del segle XX estava de moda 
venir a menjar arròs a Castelldefels»

El projecte de crear un plat que definís Castelldefels tenia per a 
Tresserras una destacada vinculació sentimental ja que la seva 
àvia havia estat cuinera d’un dels “merenderos” amb solera del 
municipi: Casa Carrasco. No és estrany que una de les coses que 
més l’apassionin sigui la gastronomia. Que el Gremi d’Hostaleria 
demanés la seva col·laboració en la iniciativa de crear un plat 
identitari de Castelldefels estava servit. “El Gremi va contactar 
amb mi a través d’Alfonso López, arqueòleg i historiador 
de Castelldefels, perquè els assessoréssim sobre quines 
eren les receptes autòctones. Jo he passat part de la meva 
vida a Castelldefels perquè la meva família és d’aquí. Tinc 
recopilades receptes de la ciutat i a partir d´aquí treballàrem 
amb el Gremi. De tota manera, ells ja tenien al cap que la gent 
venia a Castelldefels a menjar arrossos”. L’historiador explica 
que  quan es feien els treballs comunitaris a les corredores, es feia un 
arròs amb el que en sortia (anguiles, productes de l’hort, granotes) 
però després, com es van crear establiments on s’oferien begudes a la 
gent que venia a la platja – estem parlant a finals de XIX o principis 
del segle XX-  “es van començar a fer arrossos a la cassola o a la 
paella i es va posar de moda venir a la platja de Castelldefels 
a menjar-los. Això s’ha mantingut actualment i, per aquest 
motiu, en tenir documentat històricament que a Castelldefels 
es venia a menjar arròs, de molts tipus diferents, vam treba-
llar aquest tema”.
El primer va ser identificar arrossos a través de receptes antigues. 
“Vam reconèixer una vintena d’arrossos de Castelldefels 
que van servir per esbrinar que aquest arròs tindria com a 
base aquests tres components: mar, muntanya i productes 
de l’horta. Tenim un litoral amb pesca tradicional de platja 
que és punt de confluència de dos territoris: de la Confraria 
de Pescadors de Barcelona i de la de Vilanova. D’altra banda, 
el massís del Garraf aportava totes les plantes aromàtiques 
i també formem part del parc agrari del Baix Llobregat, que 
també era un altre element interessant”, explica Tresserras.
El col·lectiu de cuiners i cuineres de Castelldefels que van participar 
a la iniciativa va fer després un treball de camp. “Jo crec que és 
molt important aquesta connexió amb el territori. Ara a 
Castelldefels ja no hi ha pescadors però sí que tenim aquestes 
llotges que pesquen a les nostres aigües. Van navegar en una 
embarcació tradicional i van anar a veure què es pescava, 
identificant allò que podien utilitzar. Van fer un recorregut 
pel parc del Garraf per veure també els productes que es 
conreaven. És interessant saber que en èpoques passades 
Castelldefels era productor d’espàrrecs, de carxofes i fins i 

Jordi Trasserras HistoriadorJordi Tresserras és historiador, professor 
de la Universitat de Barcelona i expert en 
cuines patrimonials i rutes alimentàries. Ha 
assessorat el grup de xefs de Castelldefels 
que ha creat el plat identificatiu de la nostra 
ciutat: un arròs de mar i muntanya amb 
productes de l’horta.

tot de pollastre de pota blava. Les famílies camperoles que 
criaven aviram estaven totes relacionades per parentiu i 
proveïen Barcelona”.
El que diferencia l’arròs de mar i muntanya de Castelldefels 
respecte d’altres és, segons Tresserras, que “s’han triat molt bé els 
productes que tenim al nostre espai, com el calamar o la sípia, 
i incorporar, quan sigui la temporada, la carxofa i la gamba 
vermella, perquè aquí hi ha caladors també. D’altra banda, hi 
havia tradició de cuinar amb farigola. Moltes de les masies 
de Castelldefels, sobretot les de la muntanya, o famílies de 
pastor, combinaven les seves tasques amb la recollida d’her-
bes aromàtiques, que per Sant Ponç venien a Barcelona”.
Per a Tresserras, el que és interessant és que “aquest arròs tindrà 
el toc de cada persona que estigui darrere. Jo us recomanaria 
que no us quedeu només amb un establiment per menjar un 
arròs de Castelldefels sinó que féssiu una ruta d’aquest arròs 
per tastar com ho fan a diferents restaurants de la ciutat”.

RAMON JOSA

VEIEU EL VIDEO DE L’ENTREVISTA
www.youtube.com/castelldefelstv

Castelldefels.org
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David Amor 
presenta “Love, está 

en el aire”

17

“Love, está en el aire” és el nou 
espectacle de David Amor. 
El de Pontevedra parla de les 
seves inquietuds i d’una de 
les seves últimes passions: els 
aeroports. David Amor és actor, 
humorista i presentador de 
televisió conegut per El club de 
la comedia, El club del chiste, Tu 
cara me suena o Gym Tony. 

Divendres 17 de novembre,
20h. Teatre Plaza.
Entrada General: 12,60€

Halldor Mar, cantautor i 
guitarrista d’origen islandès, 
conegut per presentar el 
programa Katalonski a TV3, 
ens deleitarà amb el seu folk 
acústic per una bona causa:  
l’escola Tumaini (R.D. del 
Congo) necessita necessita 
recursos. Concert organitzat 
Escola i AFA de l’Escola Petit 
Món Felisa Bastida i l’Ong 
Solidaritat Castelldefels 
Kasando (SCK).

Dissabte 18 de novembre, 
19h. Teatre Plaza. 
Entrada General: 8€

18
Concert solidari de 

Halldor Maar

INFO + ENTRADES
 TeatrePlaza.org INFO + ENTRADES

entrapolis.com

La Biblioteca fomenta els 
estats de felicitat amb el 
programa Tastant l’Humor

Del 27 d’octubre al 29 de novembre, 
la Biblioteca Ramon Fernàndez Ju-
rado ofereix un conjunt d’activitats 
per incrementar l’estat de bon hu-
mor que ve a ser: estar alegre, estar 
animat, estar de gaita, tenir bona 
jeia, tenir bona lluna. Contes, màgia, 
cinema, tallers de creativitat...  N’hi 
ha  activitats tant per a públic adult 
com a familiar i totes requereixen 
inscripció prèvia.

CONSULTA LA PROGRAMACIÓ
bibliotecarfjcastelldefels.org

La Ruta de la Tapa Solidària
Les millors tapes per una bona 
causa fins el 26 de novembre

05
‘Aladdin, ladrón 

de Agrabah’

Els carrers d’Agrabah són la llar 
de l’Aladdin, un adorable però 
desafortunat pispa que somia 
amb un futur millor. A l’altre 
costat de la ciutat, la princesa 
Jazmin també té els seus propis 
somnis. La companyia local de 
teatre amateur Diviertt presenta 
la seva pròpia versió d’Aladdin, 
a mig camí entre el musical i 
la pel·lícula de Disney. Compta 
amb la col·laboració de Danzarte 
i el cor de Brindis per Pierrot 

Diumenge 5 de novembre,  
12.30h / 17.30h Teatre Plaza.
Entrada general: 12€

INFO + ENTRADES
 TeatrePlaza.org

La Mariona vol ser biòloga, 
com ho va ser la seva àvia. 
Una biòloga molt famosa que 
trobarà una nova espècie de 
papallona tropical als boscos 
catalans. Convençuda del que 
vol aconseguir començarà una 
aventura pel bosc que la portarà 
a conèixer diferents animals de 
la fauna catalana. Una proposta 
de teatre familiar organitzada 
per la Xarxa d’Espectacle 
Infantil i Juvenil de Catalunya.

Dissabte 11 de novembre, 
18h. Teatre Plaza. 
Entrada General: 6€

11
‘El bosc’, teatre i 
fauna catalana

INFO + ENTRADES
 TeatrePlaza.org
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Gaudeix del mes 
de novembre a 
Castelldefels

18
El mercat meRRRcafels té com a
finalitats essencials fomentar
la reducció, la reutilització i
el reciclatge com a pràctiques
beneficioses per al medi ambient.
Aquesta activitat acostuma 
a coincidir amb la Setmana 
Europea de la Prevenció de 
Residus, que se celebra del 18 al 
26 de novembre.
 
Dissabte 18 de novembre,
10-14h. Plaça de l’Església.
Entrada lliure

Torna 
MeRRRcafels, el
mercat de les 3R

+ INFO
 Castelldefels.org

Consulta la programació 
mensual de la Biblioteca 
Ramon Fernàndez Jurado

CONSULTA LA PROGRAMACIÓ
bibliotecarfjcastelldefels.org

Les millors tapes per una bona 
causa fins el 26 de novembre

Encesa dels llums 
d’un Nadal màgic

25
Castelldefels es prepara un any 
més per viure les festes nadalen-
ques i la Plaça de l’Església acull 
el dissabte 25 de novembre (17h) 
l’acte oficial d’encesa dels llums 
de Nadal. L’acte inclourà ua 
actuació musical i animació per 
a tothom a més dels parlaments 
institucionals. Els llums de 
Nadal, que estaran encesos fins 
el 6 de gener,  suposen un element 
de dinamització comercial per 
als establiments de la ciutat. 

Dissabte 25 de novembre,
17h. Plaça de l’Església.
Activitat gratuïta

+ INFO
 Castelldefels.org

19
En el marc de les Jornades 
del dia internacional per a 
l’eradicació de la violència 
envers les dones i les nenes, 
es durà a terme una caminada 
contra les violències masclistes. 
Recorregut de 6 km pel passeig 
MarítimOrganitza: Caminades 
a Peu Pla - Associació 
Sociocultural La Rogeta
 
Diumenge 19 de novembre,
11h. Lloc de trobada: Banc 
gegant al costat de l’Oficina 
de Turisme, al passeig Marítim

Caminada contra 
les violències 

masclistes

PROGRAMA 
COMPLET DE 
LES JORNADES
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David Solé 
Grup Municipal PP 

ppcastelldefels@yahoo.es

@manualcalde_ @PSCastelldefels @som.castelldefels

Esther Niubó  
Grup Municipal PSC 

castelldefels@socialistes.cat

Pakita Cruz
Som Castelldefels 

 info@somcastelldefels.com

Castelldefels, una ciutat que 
avança

Apostar per Castelldefels és entendre i comprendre 
les necessitats, inquietuds i demandes dels veïns de 
la nostra ciutat. Aquesta és la clau de la bona gestió, 
aquesta és la clau de l’actual Govern municipal. A poc 
a poc la ciutat de Castelldefels va fent petits passos, 
força notables, cap aquell creixement i progrés 
que tant reivindicàvem, i que tant necessitaven 
els nostres veïns, mitjançant una clara aposta pels 
serveis públics, com ara la neteja, la seguretat i el 
comerç local, com eixos primordials en les polítiques 
municipals. I així ho continuarem fent.

La ciutadania està cansada d’haver passat vuit 
anys d’inacció política i de què les seves demandes 
haguessin sigut ignorades, i és per això, que des del 
Partit Popular de Castelldefels, amb els nostres socis 
de govern, agafem el rumb d’una inacció política per 
transformar-la en participació, progrés i creixement 
de la ciutat i els nostres veïns. Tot i això, l’oposició 
política de la ciutat continua recriminant-nos i 
exigint-nos unes polítiques públiques i importants 
demandes de les associacions veïnals que ni ells 
mateixos han sigut capaços d’executar al llarg de dos 
mandats,  i que nosaltres tenim tota la predetermi-
nació de poder resoldre-ho al més aviat possible.

Per més que diguin, la ciutat es mou i es troba 
tan viva com sempre. Castelldefels llueix moda amb 
la Fashion Week, canta i balla apassionadament amb 
el Festival Flamenc de l’Hermandad del Cristo de 
la Paz, promou el creixement i l’impuls de la nostra 
econòmica amb la Nit del Turisme i el Comerç i 
rugeix i vibra amb la concentració de motos de la 
Peña Custom de Castelldefels i el 30 aniversari de 
Barcelona Chapter. Castelldefels, en definitiva, creix 
quan els seus veïns veuen que poden comptar amb 
una administració amiga, oberta i col·laborativa 
que, tal com s’ha demostrat amb el reconeixement i 
entrega de la bandera verda d’Ecovidre, aposta per la 
sostenibilitat mediambiental i el reciclatge.

Vivim en una ciutat que avança perquè els seus 
veïns avancen, i des de l’equip de govern municipal 
continuem treballant dia rere dia al costat de tots 
vosaltres, veïns de Castelldefels, per ajudar-vos a fer 
que tots plegats puguem arribar definitivament al 
nou model de ciutat que tots tant desitgem i anhelem; 
la nostra Castelldefels de primera.

 

Som Castelldefels, som salut

Des de SOM CASTELLDEFELS volem una 
ciutat integradora, acollidora i molt sensibilit-
zada amb tots aquells aspectes socials que ens 
envolten en el dia a dia.

Des de la regidoria de Salut de l’Ajunta-
ment, ens hem abocat  a la commemoració del dia 
mundial del càncer de mama, que malaurada-
ment afecta a moltes persones.

És des de l’àmbit públic, on hem de treballar 
amb la màxima difusió d’actes com aquest, a fi 
que el conjunt de la població prengui nota, es 
conscienciï i es sensibilitzi, que això no és una 
malaltia passatgera, que li pot passar a tothom.

Per tant aconsellem que a la mínima 
sospita, apropar-se al metge. Poder tenir un 
diagnòstic precoç, amb els preceptius exàmens 
seguint els protocols establerts, es l’ideal perquè 
pot salvar moltes vides.

La col·laboració desinteressada de persones 
famoses, fa que actes com aquest tinguin una 
major difusió. Volem agrair la participació de 
la nostra veïna i coneguda periodista Chelo 
Garcia Cortés, a la gerent de l’Associació 
contra el Càncer a Barcelona Àngela Sànchez 
Martorell, la senyora Maria Berdasco, com a 
Research group leader epigenetic therapies at 
Josep Carreras Leukaemia Research Institute 
i a la senyora Esther Marrón coneixedora de 
la malaltia en primera persona compartint 
coneixements i experiències personals.

Agraïm la implicació i dedicació que a 
ben segur ajudarà a la nostra ciutadania a ser 
conscients d’aquesta malaltia.

D’altra banda considerem que la Salut 
Mental ha de ser una prioritat i per aquest motiu 
estem treballant per portar endavant la Taula de 
Salut Mental. Es per nosaltres fonamental.

Vam ser presents al taller de Mindfulness, 
a la carpa de la Taula de Salut Mental i als actes 
organitzats durant el dia Mundial.

Tots podem marcar la diferencia en la lluita 
contra totes les malalties que afecten a gran part 
de la població mundial.

¡Connectem amb la SALUT i amb 
l’ESPERANÇA!

PP i SOM: més impostos i menys 
medi ambient 

Els primers 100 dies del nou govern municipal 
del Partit Popular i SOM han estat marcats per la 
inacció política i la propaganda. Ja ho vam viure 
del 2011 al 2015, i ho tornem a viure ara: popu-
lisme, demagògia i, sobretot, moltes excuses per 
justificar l’incompliment de les seves promeses 
electorals. 
De prometre que no talarien cap arbre, han passat 
a talar-ne 100 en només 100 dies. De proposar 
abaixar impostos fa 5 mesos, a ser responsables 
de la major pressió fiscal que haurà viscut mai 
Castelldefels, apujant un 60% la taxa d’escom-
braries, un 10% l’IBI, un 20% el preu de l’escola 
bressol i del Servei d’Atenció Domiciliària de la 
nostra gent gran, un 70% l’abonament jove de Can 
Roca, i també la zona verda i blava, que perju-
dicarà especialment els veïns de la platja. Això 
sí, només el PP, amb la complicitat necessària 
de SOM, podien ser capaços de demanar tants 
esforços a alguns i alhora bonificar les empreses 
que facturen més d’un milió d’euros, o de gastar 
250.000 euros en desmantellar el carril bici de 
l’avinguda de la Pineda.

I és que en aquests primers 100 dies ja hem 
viscut un retrocés en el model de ciutat sostenible 
i saludable, quan el nou govern de PP i SOM ha 
aprovat la reversió d’una de les principals obres 
de transformació que ha experimentat la ciutat 
els darrers anys, la reforma de l’Avinguda Pineda. 
Sense consens veïnal, sense dades que justifiquin 
la iniciativa, han decidit promoure un ús compar-
tit de la bicicleta amb el vehicle, amb el risc que 
suposa en termes de seguretat vial i desincentiu a 
l’ús de les bicicletes entre els més menuts, i també 
amb un important impacte sobre el veïnatge i la 
comunitat educativa del barri. 

Com pot ser que no tinguin en compte el 
risc sobre la seguretat vial del seu projecte en 
entorns escolars? Com justifiquen unes obres per 
desmantellar un carril bici que estan ampliant 
cap a la platja en la mateixa avinguda? Si us plau, 
per responsabilitat, aturin el desmantellament de 
l’avinguda de la Pineda.
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El govern PP + SOM no respecta 
els arbres de Castelldefels

La demagògia i la hipocresia amb la qual 
actua Manu Reyes i la força política SOM 
Castelldefels, no té límits ni precedents. Només 
han passat poc més de 100 dies des del nou canvi 
de govern (PP + SOM) i ja són més de 80 els 
arbres talats per part de l’actual govern munici-
pal, la major part d’aquests ubicats a la zona del 
Fondo de Ca N’Aymerich.

Durant tota la legislatura anterior, 
l’Alcalde Reyes es va omplir la boca prometent 
a la ciutadania que un dels seus compromisos 
passaria per protegir els nostres arbres i ja ha 
incomplert una de les seves grans promeses. 
La desconfiança i poca credibilitat que genera 
aquesta figura no només es tradueix quan va fer 
un ús polític de plataformes veïnalsecològiques 
(com els “6 eixos de Ciment) per denunciar 
qualsevol dels projectes que vam engegar, sinó 
que ara ha estat capaç de talar arbres durant el 
mes d’agost, en silenci, sense soroll ni veus en 
contra, conscient que bona part de la població 
està fora per vacances.

Des de Junts per Castelldefels, denunciem 
les actuals mesures polítiques que està 
impulsant el govern i que no respecten el nostre 
medi natural.En aquesta mateixa línia, fa pocs 
dies vam tenir notícia de la intenció de destinar 
més de 250.00 euros en eliminar el carril bici 
de l’Avinguda de la Pineda i afegir un nou carril 
de circulació. Una aberració de mesura que 
atempta contra els principis de la sostenibilitat 
i la lluita contra el canvi climàtic, quan aquesta 
inversió es podria destinar en polítiques socials 
dirigides als col·lectius que més estan patint les 
conseqüències de l’actual inflació.

Junts, diem NO al ciment de PP + SOM i SÍ 
a la protecció del medi ambient.

100 dies...

En aquests primers 100 dies hem pogut veure un 
govern municipal orientat únicament a la seva 
política reaccionària, de retrocés davant dels 
avenços aconseguits els darrers anys. 

Un govern orientat a difondre missatges 
populistes i demagogs per confondre la ciutadania i 
amagar la seva incapacitat d’acció davant dels grans 
reptes de futur de la nostra ciutat.

Un govern que va dir que apostaria per la 
participació i que ha esdevingut el govern que no 
escolta la ciutadania i que no convoca a l’oposició per 
res.

Un govern que ataca injustificablement la 
mobilitat sostenible al aprovar la modificació de 
l’avinguda Pineda, carregant-se el carril bici, com ho 
han  fet a Madrid, Elche, Valladolid, Gijón i Palma els 
seus companys del partit  popular de la mà de VOX. 
Aquesta nova ocurrència costarà a la ciutadania 
251.000 euros i desmantellarà una via amable de 
connexió entre el poble i la platja, però sobretot una 
via segura que protegeix als més dèbils, que redueix 
el soroll i les emissions de CO2.  

Un govern amb un “pla de xoc” en neteja viària, 
amb increment de personal i partides , però que  cap 
de les seves  “solucions màgiques”  fan que la ciutat 
estigui més neta, especialment en els barris més 
allunyats del centre.

Un govern que ja comença a desmantellar 
l’oficina del dret a l’habitatge, reduint la presència de 
la jurista i la personificació del responsable polític en 
els desnonaments.

Un govern que elimina un dels concursos 
de curts per la igualtat amb més tradició, “NO DA 
IGUAL”, on col·laboraven Instituts  i regidoria 
d’Igualtat en la  formació, en el desenvolupament 
en 3D de les estatuetes dels premis; i amb el 
comerç local on es podien gastar els xecs regal els 
guardonats. 

Un govern que desmantella la regidoria de 
memòria democràtica amb una clara intenció, 
convertir els actes de memòria amb esdeveniments 
culturals tal i com vam poder veure el passat 15 
d’octubre a l’acte en memòria de l’assassinat del 
president Lluis Companys.

Els demanem seriositat i bon govern, facin el 
que van  dir... escoltin  la ciutadania,  les entitats i 
associacions, comptin amb l’oposició pels temes de 
ciutat, i sobretot no faltin a la veritat!!!

@Movem

Candela López
Movem Castelldefels-ECP 
movemcastelldefels@gmail.com

L’augment d’impostos més gran de 
la història

El govern municipal SOM PP ha aprovat la 
pujada d’impostos municipals més gran de 
la història, i l’alcalde Reyes es justifica dient 
que s’ha trobat una situació econòmica a 
l’ajuntament que no era la que esperava. Això 
és mentida. Tots i totes sabem des de fa molts 
mesos que la situació econòmica d’aquest 
ajuntament, i els de tota Catalunya, és delica-
da.  A Castelldefels la taxa d’escombraries puja 
un 60%, un 20% les escoles bressol, un 38% 
la zona blava de la platja per a tots els veïns i 
veïnes, un 12% la quota del Poliesportiu de Can 
Roca, un 20% les entrades al Teatre Plaza, i un 
45% el lloguer del Teatre per les entitats i l’IBI 
puja un 9’5%.

Les famílies de la ciutat hauran de fer un 
esforç extraordinari en un moment en que la 
crisi de la inflació continua afectant l’econo-
mia de les llars al nostre país. El més greu és 
que es constata que el candidat del PP, Manu 
Reyes, va mentir durant la campanya electoral 
i en els anys que ha estat regidor a l’oposició. 
Ell va prometre reiteradament que quan fos 
alcalde la primera mesura que prendria seria 
la baixada dels impostos. I ara tots i totes 
comprovem que Reyes mentia a la ciutadania 
per tal de guanyar vots.

A Castelldefels tenim el segon preu més 
car del m2 en habitatge de lloguer de tota l’àrea 
metropolitana de Barcelona i amb aquest 
augment d’impostos patiran més aquelles 
famílies que no arriben a final de mes. És per 
això que des de Movem En Comú Podem  li 
demanem al govern municipal que treballin 
amb sensibilitat social i empatia, que aprovin 
mesures redistributives, per tal que pagui més 
qui més té, i que ajudin al veïnat que no podrà 
afrontar aquest augment d’impostos.

Castelldefels.org
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